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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 25. februar 2013 stil-
let følgende spørgsmål 33 (L 125) til ministeren for sundhed og forebyggelse, 
som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål 33:

’’Hvorfor lytter ministeren ikke, når lægerne på hudklinikken foreslår en data-
base, hvor der registreres farver med problemer, eksempelvis bakterier m.v., 
der kan være skadelige?”

Svar:
Regulering af tatoveringsfarver henhører under Miljøministeriet, som jeg har 
anmodet om en udtalelse til brug for besvarelsen af spørgsmålet.

Jeg har i den anledning modtaget følgende udtalelse, hvortil jeg kan henholde 
mig”

”Det er vurderingen, at der ikke er behov for en database. 

Allerede i dag er tatoveringsfarver ulovlige, hvis de ikke overholder de generel-
le regler for kemikalier, eller hvis tatoveringsfarven indeholder en eller flere af 
de kemiske stoffer, som Miljøministeren konkret forbød i 2011. 

Som angivet i Miljøministerens besvarelse af SUU (L 125) – spørgsmål 15, er 
en bekendtgørelse, der regulerer tatoveringsfarverne under udarbejdelse. Her 
påtænkes bl.a. at stille krav til risikoen fra de kemiske indholdsstoffer, som kan 
give kræft samt indhold af bakterier. Hensigten med den kommende bekendt-
gørelse er således at tage højde for tatoveringsfarver, der kan være skadelige.

Er der tale om hudreaktioner, herunder allergiske, kan Videncenter for Allergi 
allerede i dag indhente sådanne informationer. 

Som nævnt ovenfor vurderes der derfor ikke at være behov for yderligere regi-
strering f.eks. i en database.”

Med venlig hilsen
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